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IRCC (formerly CIC) Videos – Immigrating to / Settling in Canada 

Language Training for Canada  

Knowing English or French helps open the door to jobs, services, news and information in 
Canada. This video will help you learn about the steps you can take to improve your language 
skills before and after you arrive in Canada. 

In English (5 min 18 sec): Language Training for Canada - English version 

Formation linguistique pour le Canada  

La connaissance de l’anglais ou du français vous permettra d’accéder à des emplois et à des 
services au Canada, à obtenir des renseignements et à comprendre les nouvelles. Cette vidéo 
vous aidera à connaître les étapes que vous pouvez suivre pour améliorer vos compétences  
de la langue avant d’arriver au Canada.  

En français (5 min 45 sec): Language Training for Canada - French version 

Understanding the Canadian Language Benchmarks 

The Canadian Language Benchmarks (CLB) standard is a descriptive scale of language ability 
in English as a second language (ESL). The CLB provides a common national framework for 
describing and measuring the communicative ability of ESL learners, and is the foundation  
for Language Instruction for Newcomers to Canada (LINC) classes funded by the Settlement 
Program of Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC). The CLB framework serves 
as a national standard for developing ESL course content and resources that can be shared 
across Canada. 
 
In English (7 min 5 sec): Understanding the Canadian Language Benchmarks - English version  
 
  

http://www.achev.ca/
http://www.tcet.com/assessments
https://www.youtube.com/watch?v=s7O924191lk&index=14&list=PLA40417703AAB47D8
https://www.youtube.com/watch?v=IiWBN_lCdw0&feature=youtu.be&list=UU50bi5fNoYQk11lWhfi3l4w
https://www.youtube.com/watch?v=dswbbWj-PtE&list=PLA40417703AAB47D8&index=17
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Comprendre les Niveaux de compétence linguistique canadiens 
Les Niveaux de compétence linguistique canadiens (NCLC) sont une échelle descriptive de 
compétence langagière en français langue seconde (FLS). Les NCLC constituent le cadre 
national commun permettant de décrire et de mesurer la capacité de communication des 
apprenants du FLS et sont le fondement des Cours de langue pour les immigrants au Canada 
(CLIC) financés par le Programme d’établissement d’Immigration, Réfugiés et Citoyenneté 
Canada (IRCC). Le cadre des NCLC sert de norme nationale aux fins d’élaboration des 
programmes et des ressources de FLS qui peuvent être transmis partout au Canada. 
 
En français (8 min): Comprendre les Niveaux de compétence linguistique canadiens - French 
version 
Your First Two Weeks in Canada 

This video will help you get ready for your new life in Canada. It will explain some of the things 
you should do during your first two weeks in Canada to help make the transition easier. Topics 
include arriving at the airport, finding support at an immigrant-serving organization, getting 
government documents, opening a Canadian bank account and much more. 

In English (9 min 38 sec): Your First Two Weeks in Canada - English version  

Vos deux premier semaines en Canada 

Cette vidéo vous aidera à vous préparer à votre nouvelle vie au Canada. Elle vous expliquera 
ce que vous devriez faire durant vos deux premières semaines au Canada afin que la 
transition soit plus facile pour vous. Les thèmes abordés comprennent l'arrivée à l'aéroport, 
l'obtention d'un soutien auprès d'un organisme d'aide aux immigrants, l'obtention de 
documents gouvernementaux, l'ouverture d'un compte bancaire canadien, etc.  

En français (9 min 59 sec): Your First Two Weeks in Canada - French version 

  

http://www.achev.ca/
http://www.tcet.com/assessments
https://www.youtube.com/watch?v=8KlMzRNGthE
https://www.youtube.com/watch?v=8KlMzRNGthE
https://www.youtube.com/watch?v=T0YifJfl0-k
https://www.youtube.com/watch?v=TE3mblOBH9g
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Integration (Becoming Canadian)  

Canada has a long tradition of helping newcomers build a new life in Canada. Citizenship  
and Immigration Canada provides funding to organizations that provide settlement services 
for newcomers, like programs to learn to speak English or French, to find a job and access to 
other services. 

In English (2 min 2 sec): Integration (Becoming Canadian) - English version 

Intégration (Devenir Canadien) 

Immigration Canada fournit un financement aux organisations qui offrent des services 
détablissement aux nouveaux arrivants, comme des programmes pour apprendre à parler 
anglais ou français, pour trouver un emploi et pour accéder à d’autres services. 

En français (2 min 2 sec): Integration (Becoming Canadian) - French version  

Citizenship (Becoming Canadian) 

Each year, Canada sees a quarter of a million immigrants become new Canadian citizens.  
The oath of citizenship is the culmination of a long journey including security and health 
checks, learning about Canada's geography and history, its languages, and of the rights and 
responsibilities of being a citizen. New citizens are a key part of building a stronger Canada. 

In English (2 min 2 sec): Citizenship (Becoming Canadian) - English version 

Citoyenneté (Devenir Canadien)  

Chaque année, le Canada accorde la citoyenneté à environ 250 000 immigrants. Prêter le 
serment de citoyenneté est l'apogée d'un parcours long qui comprend des vérifications en 
matière de sécurité et de santé, et qui exige d'apprendre la géographie, l'histoire et les langues 
du Canada, ainsi que les droits et les responsabilités conférés par la citoyenneté. Les 
nouveaux citoyens sont essentiels pour bâtir un Canada plus fort.  

En français (2 min 2 sec): Citizenship (Becoming Canadian) - French version  

http://www.achev.ca/
http://www.tcet.com/assessments
https://www.youtube.com/watch?v=ZtwxnzVMXzw&list=PLA40417703AAB47D8&index=31
https://www.youtube.com/watch?annotation_id=annotation_190284&feature=iv&src_vid=ZtwxnzVMXzw&v=QGMAylG__DY
https://www.youtube.com/watch?v=CIotJLdKQmo
https://www.youtube.com/watch?v=rnw9NyapkMk&feature=iv&src_vid=CIotJLdKQmo&annotation_id=annotation_3691206505
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The Canadian Citizenship Ceremony: What you need to know  

Your citizenship ceremony is the last step to becoming a Canadian. Learn how to prepare for 
your special day. You will also see what happens during the ceremony, including getting your 
citizenship certificate, and what to do after the ceremony. 

In English (10 min 42 sec): The Canadian Citizenship Ceremony: What you need to know - 
English version 

La cérémonie de citoyenneté canadienne: Ce que vous devez savoir 

La cérémonie de citoyenneté est la dernière étape à franchir pour devenir citoyen canadien. 
Vous apprendrez comment vous préparer pour cette journée spéciale. Vous verrez aussi ce qui 
se passe pendant la cérémonie, notamment l’obtention de votre certificat de citoyenneté, et 
quoi faire après la cérémonie. 

En français (12 min 7 sec): The Canadian Citizenship Ceremony: What you need to know - 
French version 

 

http://www.achev.ca/
http://www.tcet.com/assessments
https://www.youtube.com/watch?v=_BolmzWM9PE
https://www.youtube.com/watch?v=_BolmzWM9PE
https://www.youtube.com/watch?annotation_id=annotation_135674893&feature=iv&src_vid=_BolmzWM9PE&v=fclsmnQFolk
https://www.youtube.com/watch?annotation_id=annotation_135674893&feature=iv&src_vid=_BolmzWM9PE&v=fclsmnQFolk

